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Komisji Samorządu Terytorialnego i Polityki Regional-
nej (nr 2)
18 grudnia 2019 r.
Komisja Samorządu Terytorialnego i Polityki Regionalnej, obradująca pod prze-
wodnictwem posła Tomasza Ławniczaka (PiS), przewodniczącego Komisji, zre-
alizowała następujący porządek dzienny: 

– powołanie podkomisji stałych:
1) finansów samorządowych,
2) gospodarki komunalnej,
3) polityki regionalnej,
4) ustroju samorządu terytorialnego.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Sławomir Jakubczak, Agnieszka Jasiń-
ska i Jolanta Osiak – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.
Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):

Szanowni państwo, otwieram posiedzenie Komisji Samorządu Terytorialnego i Polityki 
Regionalnej.
Witam serdecznie wszystkich członków Komisji i pozostałych uczestników naszego 

posiedzenia.
Stwierdzam, że dzisiejsze nasze zebranie ma kworum.
Wobec niewniesienia uwag do protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji, uwa-

żam protokół za przyjęty.
Czy są uwagi do proponowanego porządku dziennego? 
Nie ma, w związku z tym uważam, że został przyjęty. Jest to powołanie podkomisji 

stałych naszej Komisji Samorządu Terytorialnego i Polityki Regionalnej.
Przechodzimy do realizacji porządku. Przewiduje on powołanie czterech podkomisji. 

Ja jedynie napomknę, że wystąpiłem do pani marszałek o wyrażenie zgody na powołanie 
nie trzech a czterech, taka zgoda od pani marszałek przyszła. Jako prezydium proponu-
jemy więc powołanie podkomisji stałych: finansów samorządowych, gospodarki komu-
nalnej, polityki regionalnej oraz ustroju samorządu terytorialnego. 
Szanowni państwo, czy są jakieś uwagi do powołania tych czterech podkomisji? 
Ja wniosłem uwagę, którą przyjęło prezydium. Coraz ważniejszą rolę w naszej samo-

rządowej rzeczywistości odgrywa gospodarka komunalna, w związku z tym tego rodzaju 
podkomisja stała została powołana.
Część członków Komisji złożyła  już deklarację do jakich podkomisji  chce należeć. 

Przypominam, że nie ma obowiązku pracy w podkomisjach stałych oraz, że nie ma ogra-
niczenia liczby podkomisji, do których można należeć. Regulamin mówi jedynie tyle, 
że dana komisja musi składać się co najmniej z pięciu członków. Czy ktoś z państwa 
chciałby jeszcze zgłosić jakieś zmiany bądź deklaracje, zanim przeczytam skład poszcze-
gólnych podkomisji stałych? 
Nie widzę.
Praktyka  jest  następująca: w tej  chwili  przyjmujemy  składy  podkomisji. Do nich 

potem będzie można się również dopisywać, w trakcie ich funkcjonowania. Nie ma także 
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żadnych przeszkód, żeby członkowie Komisji Samorządu Terytorialnego i Polityki Regio-
nalnej uczestniczyli w posiedzeniu danej podkomisji, nie będąc jej członkami.
Szanowni państwo, od razu powiem, że na ten moment wszystko się dobrze ułożyło. 

Nie ma żadnej podkomisji, która liczyłaby poniżej pięciu członków. Do trzech podkomisji 
zdeklarowało się po ośmiu członków Komisji a do jednej – sześciu. Mamy więc składy, 
które są uprawnione do tego, aby dana podkomisja działała legalnie.
Przeczytam teraz proponowane składy podkomisji.
Podkomisja stała finansów samorządowych : Waldy Dzikowski, Monika Falej, Konrad 

Frysztak, Michał Krawczyk, Grzegorz Lorek, Mariusz Trepka, Marek Wesoły i Mateusz 
Bochenek.
Podkomisja stała do spraw gospodarki komunalnej: Monika Falej, Grzegorz Lorek, 

Małgorzata Pępek, Tomasz Trela, Jerzy Wilk, Marek Wesoły, Mateusz Bochenek i Andrzej 
Kosztowniak.
Podkomisja  stała do spraw polityki  regionalnej: Monika Falej, Michał Krawczyk, 

Anna Kwiecień, Jacek Protas, Tomasz Trela, Jerzy Paul, Andrzej Kosztowniak, Piotr 
Uściński oraz… kolega Waldemar Sługocki, proszę.
Wreszcie podkomisja stała do spraw ustroju samorządu terytorialnego: Ryszard Bar-

tosik, Monika Falej, Krystian Kamiński, Ryszard Galla, Andrzej Gawron oraz Mateusz 
Bochenek.
Przeczytałem proponowane składy podkomisji. Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu stwier-

dzę, że Komisja powołała podkomisje stałe. Czy jest jakiś sprzeciw? 
Proszę bardzo.

Poseł Dariusz Stefaniuk (PiS):
Przepraszam bardzo. Może moje zgłoszenie nie dotarło, Dariusz Stefaniuk. Ja zgłasza-
łem się do komisji komunalnej i komisji rozwoju. 
Jakby można było dopisać.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Dobrze, a więc podkomisja do spraw gospodarki komunalnej… jeszcze raz… 
Proszę, panie Sławomirze.

Poseł Dariusz Stefaniuk (PiS):
Polityki… przepraszam.

Sekretarz Komisji Sławomir Jakubczak:
Przepraszam, zgłoszenie było, ale zostało na osobnej kartce. 
Przepraszamy za nieporozumienie.

Poseł Dariusz Stefaniuk (PiS):
Aha, czyli jest.

Sekretarz Komisji Sławomir Jakubczak:
To było ustnie zgłaszane…

Poseł Dariusz Stefaniuk (PiS):
Być może mailowo, ktoś z biura wysyłał i dlatego…
Podkomisje do spraw: polityki regionalnej i gospodarki komunalnej, Dariusz Stefa-

niuk. 
Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
To był kolega Dariusz Stefaniuk.
Proszę państwa, czy są jeszcze jakieś uwagi? 
Tak, słucham.

Poseł Urszula Nowogórska (PSL-Kukiz15):
Panie przewodniczący, bardzo proszę jeszcze o uzupełnienie mojego zgłoszenia do podko-
misji stałych: finansów samorządowych oraz polityki regionalnej, Urszula Nowogórska.
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Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Pani Urszula Nowogórska, a więc: finansów…

Poseł Urszula Nowogórska (PSL-Kukiz15):
…i polityki regionalnej.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Czy są jeszcze jakieś uwagi?

Poseł Bożena Żelazowska (PSL-Kukiz15):
Panie przewodniczący, jeśli mogę, to też proszę o wpisanie mnie do tej podkomisji – poli-
tyki regionalnej, Bożena Żelazowska.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Do dwóch – finansów oraz polityki regionalnej, oddzielnie?

Poseł Bożena Żelazowska (PSL-Kukiz15):
Tak, bardzo proszę.

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Pani poseł Bożena Żelazowska – finanse oraz polityka regionalna.
Szanowni państwo, czy jeszcze są jakieś uwagi? 
Nie ma.
Czy ja mam jeszcze raz przeczytać pełne składy podkomisji? 
Wydaje mi się, że nie ma potrzeby, nie widzę sprzeciwu. W związku z tym stwier-

dzam, że Komisja powołała cztery podkomisje stałe.
Informuję, że pierwsze posiedzenie powołanych dzisiaj podkomisji odbędzie się jutro. 

Ja proponuję akurat okres, który jest przerwą w posiedzeniu plenarnym – najbardziej 
optymalny – między godzinami 13.00 i 14.00, będziemy już po opłatku w holu głównym. 
Każda podkomisja po piętnaście minut.
O godzinie 13.00 – podkomisja finansów samorządowych. Następnie, o godzinie 13.15 

– podkomisja gospodarki komunalnej. O godzinie 13.30 – podkomisja polityki regional-
nej. O godzinie 13.45 – podkomisja ustroju samorządu terytorialnego. Wszystkie te posie-
dzenia odbywać się będą w budynku U, w podziemiach, w sali 4A.
Proszę bardzo, panie pośle.

Poseł Krystian Kamiński (Konfederacja):
Mam pytanie – czy podkomisja do spraw ustroju mogłaby się wcześniej spotkać?

Przewodniczący poseł Tomasz Ławniczak (PiS):
Nie bardzo, spotkanie z marszałkiem jest o 12.30.
Szanowni państwo, ja zaproponowałem taki harmonogram w związku z tym, że każda 

podkomisja musi spotkać się osobno w różnym czasie, ze względu na nakładające się 
na siebie składy personalne. To jest chyba zrozumiałe dla każdego. 
Pani marszałek zwróciła się o sporządzenie planu pracy Komisji na okres od 1 stycz-

nia do 31 lipca 2020 roku. Powinien on zostać uchwalony do 15 stycznia. Posiedzenie 
Komisji w tej sprawie przewiduję na 8 stycznia. Będę prosił państwa w związku z tym 
o składanie tematów do sekretariatu Komisji, abyśmy mieli nad czym merytorycznie 
debatować. Poza tym są już projekty ustaw, które będziemy prawdopodobnie procedo-
wać, najprawdopodobniej  z Komisją  Infrastruktury  jedna duża wspólna ustawa nas 
czeka, ale nie będę na razie wywoływał tematu. Jesteśmy na ten moment w fazie proce-
dur formalnych związanych powołaniem.
Czy jeszcze sekretariat ma jakieś uwagi? 
Nie ma. 
Czy ktoś z państwa zgłasza jakiekolwiek uwagi? 
Nie.
Zamykam więc posiedzenie i informuję, że protokół z posiedzenia wraz załączonym 

pełnym zapisem jego przebiegu, będzie dostępny do wglądu w sekretariacie Komisji. 
Dziękuję bardzo za obecność.


